
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  
 P10-250558/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

Zápis  

ze 7. jednání Výboru pro životní prostředí, 

které se konalo dne 12. 6. 2023, v budově ÚMČ Praha 10 
 
Přítomní členové výboru: Jaroslav Štěpánek, MBA, Marek Dvořák, BBA, Mgr. et Mgr. Tomáš 
Janík, Martin Kostka, Ing. Viktor Lojík 
 
Omluvení členové výboru: Ing. Jana Komrsková, Ing. Tomáš Pek, S.E. 
Neomluvení členové výboru: --- 
Hosté (viz prezenční listina) 
 
Jednání výboru bylo zahájeno v 17:00 hodin. 
 
Určení ověřovatele: Martin Kostka 
 
Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 0 
 
Program: navržené body jednání 
 

1) Organizační záležitosti 

2) Aktualizace harmonogramu přípravy veřejných zakázek na údržbu zeleně a úklid 

chodníků 

3) Informace o postupu revitalizace parku Na Solidaritě – severní část 

4) Informace o obnově teras kaskád v Malešickém parku 

5) Vyhodnocení 1. seče trávníků a informace o průběhu 2. seče trávníků v péči MČ 

Praha 10 

6) Aktuální problematika kácení a ošetřování stromů 

7) Informace o proběhlých a chystaných akcích v oblasti ekologické osvěty 

a udržitelného rozvoje 

8) Různé + iniciativní návrhy členů VŽP 

 
Popis průběhu jednání 
 
Členové hlasovali o navrženém programu. 
 
Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 0 
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1) Organizační záležitosti 

Ing. Maršálek informoval, že další kontrolní den v parku Na Solidaritě bude 21. 6. a všichni 
členové výboru jsou pozváni. 
 
 
2) Aktualizace harmonogramu přípravy veřejných zakázek na údržbu zeleně a úklid chodníků 

J. Štěpánek, MBA uvedl, že aktualizovaný harmonogram byl členům rozeslán a požádal 
Bc. Pecánka o komentář. Pracovníky odboru životního prostředí byla provedena kontrola 
pasportů zeleně a nyní probíhá aktualizace pasportů zeleně externím zpracovatelem. Ta by 
měla být vypracována do konce července. Co se týče úklidu chodníků, tam stále nemáme 
mapové podklady od TSK. Ing. Maršálek uvedl, že pro TSK práce vykonávají Pražské služby, a.s. 
a v tomto týdnu bude na MHMP probíhat debata s městskými částmi ohledně jejich 
připomínek k činnosti Pražských služeb. Dále proběhla diskuse, kde se řešilo, že úklid chodníků 
je nyní zajišťován a financován duplicitně (MČ i TSK), ale provedení prací není odpovídající, 
protože služby zajišťované TSK nejsou dostačující. 
 
K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. VŽP/7/1. 
 
Hlasování: pro 5 proti 0 zdržel se 0 
 
 
3) Informace o postupu revitalizace parku Na Solidaritě – severní část 

Část členů výboru se zúčastnila posledního kontrolního dne 7.6. Termín dokončení dle 
posledního dodatku je 30.6. Nyní jsou práce téměř dokončeny, zbývá položit asfalt a osadit 
mobiliář. Přišla stížnost na použití dlažby místo asfaltu. Ale kostky jsou použity pouze 
v místech, kde jsou kořeny, a hrozilo by roztrhání asfaltu. 
 
Ing. Maršálek uvedl, že v místě bude naplánováno setkání, termín bude ještě upřesněn. Dále 
informoval, že došlo k navýšení nákladů na realizaci, což bylo způsobeno několika faktory, 
které upřesnil Bc. Pecánek. Byla použita technologie airspade a sací bagr, v projektu byla 
původně jednostranná obruba cest, která se měnila na oboustrannou a dále provedená 
tlaková zkouška podloží cest vyšla špatně a bylo nutné změnit konstrukci. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
4) Informace o obnově teras kaskád v Malešickém parku 

Ing. Maršálek uvedl, že se jedná o největší položku na opravy v rozpočtu OŽP na rok 2023. 
K opravě palub spodní kaskády dochází po deseti letech od původní realizace (kromě jedné 
části, která byla opravována před 3 lety). Horní kaskáda byla opravována loni. Bc. Pecánek 
uvedl, že k zahájení prací došlo 18. 5. a dle smlouvy je na realizaci 90 dní, dle aktuálního stavu 
je ale možné dřívější dokončení. Z navrhovaných variant provedení byla zvolena mírně dražší 
varianta ale s delší životností. 
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Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
5) Vyhodnocení 1. seče trávníků a informace o průběhu 2. seče trávníků v péči MČ Praha 10 

Bc. Pecánek zhodnotil provedení seče v oblastech Malešice a Strašnice, tam byl harmonogram 
seče nastaven na delší dobu, ale zvládnuta byla dobře. V příštích letech by bylo dobré zkrátit 
intervaly mezi jednotlivými sečemi. Horší stav je v oblastech Vršovice a Záběhlice, kde nebyly 
dodržovány termíny sečí, a v některých místech nebylo provedení kvalitní a muselo dojít 
k přesekání. Z tohoto důvodu byla udělena smluvní pokuta. Ing. Maršálek požádal o vedení 
záznamů o urgencích, stížnostech a udělených pokutách. 2. seč by dle harmonogramu měla 
končit 20. 6. Ing. Maršálek požádal, aby bylo do konce měsíce členům rozesláno shrnutí 2. seče 
(urgence, pokuty). Bc. Pecánek dodal, že sekání trávy na dětských hřištích je řešeno 
samostatnou smlouvou, tam je ale také nespokojenost. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
6) Aktuální problematika kácení a ošetřování stromů 

Ing. Maršálek zmínil, že požádal o shrnutí počtu kácených stromů a vydaných rozhodnutí 
o kácení souhrnně za pololetí. Informace bude předložena na zářijovém jednání. 
 
Dále Bc. Pecánek informoval o dvou případech havarijního stavu stromů. 
 
Na konci května musela být ze zdravotních důvodů pokácena Heroldova lípa. Bylo to na 
základě doporučení arboristy, který se o tento strom staral 10 let. Stav stromu se zhoršoval 
a již delší čas se předpokládalo, že bude muset dojít k jeho odstranění. V Heroldových sadech 
je již několik let vysazen náhradní strom. Dále se bude řešit co s pamětním kamenem. 
 
Zhruba před 3 týdny vyhořel topol u Hamerského rybníka. Po zásahu hasičů bylo ze strany 
MHMP rozhodnuto, že strom nebude pokácen. Strom ale nebyl v dobrém stavu, začalo 
docházet k odlamování dalších větví a okolní prostor musel být uzavřen. Následně došlo 
k dalšímu prořezu ze strany Lesů hl. m. Prahy a je snaha strom zachránit. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
7) Informace o proběhlých a chystaných akcích v oblasti ekologické osvěty a udržitelného 

rozvoje 

Ing. Maršálek krátce shrnul proběhlé a plánované akce (např. Společně ukliďme Prahu 10, Den 
Země v Malešickém parku, Science festival na Gutovce, SWAP na radnici). Ve 2. polovině září 
proběhne týden udržitelného rozvoje, ke kterému by se MČ Praha 10 měla připojit. Na RMČ 
dne 21. 9. by Ing. Maršálek rád předložil pokračování závazku „Dost bylo plastu“. J. Štěpánek, 
MBA představil možnost vracení PET lahví v prodejně Kaufland. S paní tajemnicí a panem 
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starostou byla předjednána možnost vyhrazení jednoho kontejneru na plast v každém patře 
na vratné plechovky a PET lahve, které by byly následně odváženy do prodejny. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
8) Různé + iniciativní návrhy členů VŽP 

M. Dvořák, BBA 
 Poděkoval za rychlou opravu hřiště v parku Rapid 

 
Ing. Maršálek 

 Skládka Řezáč – řízení o povolení provozu přerušeno do 30. 9. 
 1. 6. proběhlo na Ministerstvu životního prostředí setkání nejlepších 9 obcí ČR v rámci 

udržitelného rozvoje a Místní agendy 21 
 12. 6. proběhlo setkání městských částí na MHMP k Implementačnímu plánu Strategie 

adaptace hlavního města Prahy na změnu klimatu na roky 2020 – 2024 
 
Jednání bylo ukončeno v 17:55 hodin. 
 
Součástí tohoto zápisu jsou usnesení výboru č. VŽP/7/1. 
 
 
Přílohy:  
č. 1 Prezenční listina 
 
 
 
 
 
 
Martin Kostka 
jméno a podpis ověřovatele 
 

Jaroslav Štěpánek, MBA 
jméno a podpis předsedy 

 
 
 
 
Bc. Martin Pecánek 
jméno a podpis TAJ výboru 
 
 
15. 6. 2023 
datum vyhotovení zápisu 
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USNESENÍ Výboru pro životní prostředí  

č. VŽP/7/1 

ze dne 12. 6. 2023                                                                                                                       

Výbor pro životní prostředí  
 

 BERE NA VĚDOMÍ  

aktualizovaný harmonogram přípravy zakázek na údržbu zeleně a úklid chodníků 
 

Usnesení bylo přijato počtem „ 5 pro návrh, proti návrhu 0, zdržel se 0 „ hlasů členů výboru. 

 

 

Jaroslav Štěpánek, MBA 

předseda výboru pro životní prostředí ZMČ P 10 

 


